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Geachte mevrouw Van der Wal - Zeggelink,  

 

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit heeft met belangstelling kennisgeno-

men van uw brieven van 15 januari en 28 februari over de stand van zaken Nationaal Programma 

Landelijk Gebied (NPLG) en de rapportages Programma stikstofreductie en natuurverbetering.1 De 

fractieleden van de BBB en SP hebben naar aanleiding daarvan een aantal vragen en opmerkingen.  

 

De fractieleden van GroenLinks-PvdA sluiten zich aan bij de vragen en opmerkingen van de fractie-

leden van de SP. 

 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de BBB 

Het NPLG bepaalt de fysieke ruimte in Nederland. De agrarische sector is koploper wat betreft het 

beperken van emissie naar het milieu, aldus de fractieleden van de BBB. Kunt u aangeven hoeveel 

andere sectoren moeten reduceren? 

 

Het NPLG gaat uit van krimp van de agrarische sector. De fractieleden van de BBB vragen of  u kunt 

aangeven welke innovatieve ontwikkelingen een kans van slagen hebben en ook juridisch houdbaar 

zijn op de lange termijn. 

 

Hoe garandeert u de lange termijn zodat bedrijven hier ook op kunnen investeren? 

 

De fractieleden van de BBB vragen of u kunt aangeven hoe het verdienmodel van de sector op een 

hoger niveau komt en welke maatregelen daarvoor benodigd zijn. 

 

Bent u bereid om een landschapscommissaris te benoemen die het ruimtelijk vraagstuk in kaart brengt 

aan de hand van het agrarisch deltaplan 2030 waar de agrarische hoofdstructuur een onderdeel van 

is, zo vragen de leden van de BBB-fractie. 

 

Hoe houdt het NPLG rekening met de natuurlijke krimp van de agrarische sector? 

 

 
1 Kamerstukken I 2023/24, 34682/35334, U; Kamerstukken I 2023/24, 35334, BO. 
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De fractieleden van de BBB vragen of u bereid bent om een onderzoek in te stellen naar annexatie 

van land op water om hiermee aan de ruimtelijke en milieutechnische doelen te voldoen. 

 

Hoe voorziet u dat er altijd voldoende zoet water beschikbaar is voor de voedselproductie in Neder-

land? 

 

Kunt u aangeven hoeveel grond er beschikbaar moet zijn in Europa om de voedselzekerheid te waar-

borgen en welke de rol Nederland hierin kan vervullen? 

 

 De Eerste Kamer heeft op 3 oktober 2023 het wetsvoorstel Tijdelijke wet Transitiefonds landelijk 

gebied en natuur (36277) controversieel verklaard. Bent u het met de fractieleden van de BBB eens 

dat het daarom aan het nieuwe kabinet is zich te buiten over het NPLG en dat er geen financiële 

middelen beschikbaar zijn? Bent u het tevens met de fractieleden van de BBB eens dat de stekker uit 

het NPLG moet? 

 

De fractieleden van de BBB vragen tenslotte of u kunt aangeven wat de gevolgen zijn van het NPLG 

voor de sociale cohesie op het platteland en op de agrarische sector in het bijzonder. 

 

 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

In 2030 komen slechts 31% van onze natuurgebieden onder de kritische depositiewaarde van stikstof, 

terwijl 50% het streven is, zo stellen de fractieleden van de SP. Een belangrijk deel van deze reductie 

komt door het Programma stikstofreductie en natuurverbetering. De fractieleden van de SP vragen of 

u kunt aangeven of door de reductie in natuurgebieden ook de natuurlijke kringloop van stikstof wordt 

hersteld. Wordt het bacterieleven in de bodem meegenomen bij de beoordeling van een bepaald na-

tuurgebied? Zo ja, tot welke conclusies heeft dit geleid? Zo nee, waarom wordt dit niet meegenomen? 

 

U geeft aan dat ook het wegvallen van de derogatie bijdraagt aan het verlagen van de stikstofdeposi-

tie. Kunt u aangeven hoeveel en op welke wijze de stikstofdepositie hiermee wordt verlaagd? 

 

Niet alle plannen van de provincies worden overgenomen en u overweegt om gebiedsprogramma’s 

gedeeltelijk goed te keuren. De fractieleden van de SP vragen of u kunt aangeven wat dat betekent 

voor de samenhang van deze programma’s en de beschikbare financiële middelen?  

 

Bij veel provinciale gebiedsprogramma’s zijn naast middelen die betrekking hebben op de uitvoering, 

ook middelen nodig voor onderhoud en beheer. Kunt u aangeven hoe de financiering van onderhoud 

en beheer moet worden bekostigd? 

 

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit ziet uw reactie met belangstelling 

tegemoet en ontvangt deze graag uiterlijk 7 juni 2024.  

 

 

Hoogachtend,  

 

G.J. Oplaat 

Voorzitter van de vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 


